
Wnioski, obserwacje i zalecenia Komisji Kultury O6wiaty i Promocji Gminy
Niniejszy tekt stanowi zatacznik do Protokolu

W dniu 15 stycznia 2019 roku odbyta sie wyiazdowe posiedzenie Komisji Kultury Oiwiaty i

Promoc.ii Gminy. Gldwnym celem posiedzenia jest zapoznanie siq z plac6wkami o3wiatowymi na

terenie naszej gminy oraz dowiedzenie sie o problemach, w ktdrych naleiy plac6wkom pom6c. Po

rozpoczeciu obrad w Urzqdzie Gminy Komisia przeniosla siq do zespolu Szkol w Lubominie-

Podczas spotkania z Pania wicedyrektor dowiedziano siq, ie ,,...najwiekzQ bolqczkQ jest klasa Vll"
- chodzi o podziat na dwie r6wnolegle klasy co ulatwiloby pracQ z uczniami. Nawet gdyby nie bylo
pr2eszkod natury prawne.i (chodzi o zmianq uchwaly m6wiQcej o tym, 2e w klasie nie moze bya

wiecej niz 32 uczni6w) przy obecnych Srodkach flnansowych wedlug dyrekcjiiest to niemoiiiwe.
Komisja zgadza sie, ie klasy powinny bya niezbyt liczne. Jednocze(nie wzrost nakladdw na o5, ,iate

prry obecnym bud2ecie jest niemo2liwy. Dlatego zaleca sie, aby rozwaiya mozliwoit dowozu dzieci z

miejscowoici np. Wapnik czy Rogiedle do szko,ly w Wilczkowie, gdzie problem przepelnionych klas

nie istnieje. Taka sytuacja z finansowego punktu widzenia bylaby najbardziej wskazana.

Komisia zwr6cila uwage, ie przy tak durym budynku moina znacznie lepiei rozplanowai miejsce

dla szkoly i przedszkola, aby mogly dzialad w lepszych nii obecnie warunkach. DziS gotym okiem

wida6, ie przedszkole potrzebuje znacznie wiecej mieisca nii ma w tej chwili a po catkowitej

likwidacji gimnazjum miejsca do zaSospodarowania jeszcze prrybedzie.

Szkota ma powierzchnie 4225 m2, a koszt ogtzewania budynku wYni6sl 179.140,87. Tak wysokie

koszty ogrzewania sE poklosiem wieloletnich zaniedbai i braku podejmowania pr6b badi plan6w w

zakresie termomodernizacji budynku szkoty. wvmieniono jedynie okna i naprawiono dach.

Komisja obejrzawszy budynek wewnatrz stwierdza, 2e szkota jest nowoczesna i doinwestowana.

Przez lata korzysta z roinych projektdw dziqki czemu jej wyposaienie jest nowoczesne. To na pewno

ulatwia prace nauczycielom i uczniom. Budynki utrzymane sQ w odpowiednie.i czysto(ci.

w Rogiedlach Komisja obejrzata budynek Przedszkola oraz sale, w kt6rych planowane jest

uruchomienie ilobka. Temperatura w catym budynku byla doii niska, a kaloMery chlodne. Tu

najbardziej zastanawiajEce sa koszty ogrzewania budynku o powierzchni zaledwie 414 m2

wynoszace 33.593,76. Widaa pilne potrzebe termomodernizacji iwymiany cateSo systemu
grzewczego (piec, rury kaloMery) na bardziej ekonomiczne oraz usamodzielnienie sie, bQdi zmianq

f irmy obslugujQcej ogrzewanie.

W szkole w Wilczkowie widai braki w inwestycjach. Stare sprzety naprawiane sQ wlasnym

sumptem. Pilnie naleiy wyr6wnai poziom podlogi w sali nauczania poczqtkoweSo. Konieczny.iest

remont schoddw ze szkoly na boisko. Prry okazii dobrze bytoby przySotowai plany budowy noweSo

boiska wielofunkcyjnego dostosowanego do wielu dyscyplin sportu i pozyskad odpowiednie Srodki

na realizacjq z projekt6w. Wtedy moina by schody i boisko wykonad z jednego projektu. Nale2y

niezwlocznie zabezpieczyi odpadajece fGgmenty elewacii, a w kilku mieiscach, gdzie pr2y obfitych
opadach kapie z sufitu poto2yC nowA warstwQ papy.

W czasie obchodu szkoty do Komisji zwr6cii sie ksiEdz proboszcz, kt6ry prowadzi lekcje religii z

proiba o pomoc w przekonaniu dyrekcji, aby nie laczyi klas I i ll. Argumenty ksiqdza sE logiczne,

czwelne i zasadne. Dlatego Komisja zaleca natychmiastowe dzialaoia, wykazanie dobrej woli w tym
temacie i zakohczenie tej niedobrej dla uczni6w sytuacii.



Kadra szkofy jest mloda, prQina, dobee wykwaliflkowana i pelna pomyst6w. Dzieki temu
pozyskiwane sa 6rodkispoza gminy pozwalajEce pomimo przeciwnosci na rozw6j szkoty.

W obecnej sytuacji naleiy zastanowie siq nad propozycjA skierowanA do wladz SwiAtek i

M;lakowa, aby uczniowie 2brdenik i Pityn do.ie2d2alido szkoty w wilczkowie. Przemawia za tym wiele
czynnik6w m.in. wysoki poziom nauczania i bliska odleElo<6. Trzeba te2 przeprowadzii zachqcajEce

rozmowy z rodzicami uczni6w w/w miejscowo3ci, aby chcieli posylai swoje dzieci do Wilczkowa.
Budynek wraz z salE gimnastycznq ma powierzchniq 1025m2. Koszt ogrzewania wyni6sl okolo

33.000. System ogrzewania byt instalowany razem z budowe szkoly w 1986 roku, a wiQc jest bardzo
stary i malo wydajny. Nalezy go czym predzej wymieniC, a nowy podtaczyd do gazu ziemnego.
Dodatkowo brak termoizolacji powoduje,2e przy wiqkszych wiatrach cate cieplojest wywiewane z

sal lekcyjnych. Szkola utrzymywana jest nale2ytej czystoici.
Wa2ne rzeczE jest modernizacja, a raczej wykonanie nowego placu zabaw gdzie dzieci podczas

przerw iw czasie zajee Swietlicowych mogtyby bawid sie na 6wie2ym powietrzu. Po2ostaloici po

starym placu zabaw pamietaiacym czasy doaa odlegle nie przystajQ do dzisiejszych potrzeb, a nawet
moge zagrdiai bezpieczefistwu bawiacych siq tam dzieci.

Ju2 po posiedzeniu objazdowym Komisja dowiedziala siq o cennej wspolnej inicjatywie Szkoiy i

Biblioteki Publicznej dzieki, kt6rej uczniowie z wiosek maja bezpoSredni kontakt z ksiQikE poprzez

- przyjazd bibliotekarki wraz z kiaikami do szkoly.

PodsumowujQc objazd szkol naszej gminy najbardziej widocznyjest brak termomodernizacji, a co

za tym idzie duie koszty ogrzewania pomieszcza6. To jest wsp6lny problem wszystkich szk6l i
przedszkoli w gminie. Widai w tym temacie wieloletnie zaniedbania i brak wlaiciwych dziala6. W
czasie pobytu Komisji w plac6wkach stwierdzono, 2e w pnedszkolu w Lubominie i w szkole w
Wilczkowie bylo przyjemnie cieplo, w szkole w Lubominie do36 cieplo, a w przedszkolu w Rogiedlach

raczej chlodno.
Podczas .ozm6w z Paniami Dyrektorkami jednoznacznie wybrzmiala sprawa wysokoici

stypendium dla uczni6w za wyniki w nauce pr2yznawanych przez Rade Gminy. Wnosimy wiqc, aby
Pan PrzewodniczQcy Rady zechcial sie tej sprawie przyjrzei, a Rada podjqla odpowiednie dzialania
celem podniesienia kwoty stypendium, kt6re na dzied dzisiejszy wynosi za 3rednie ocen 5.0-5-54 80
zlotych, a po wyzej 5,55 jest to 112 ztotych na p6trocze. Kwoty nigdy nie byly podnoszone i m6wiQ
same za siebie.

Komisja zauwaiyta ogromna r6inice w wyposa2eniu i zainwestowanych 3rodkach miedzy szkotami
w Lubominie i Wilczkowie. Trudno uwierryi, ie obiema plac6wkami przez lata zarzQdzaiy te same
wtadze. Komisja oczekuje natychmiastowych dzialaf w tych aspektach, ktdre zostaiy wskazane.

Dostrze2ono wspolprace miedzy szkolami. Nie tylko te dydaktyczna, ale takie praktycznQ

polegajacA m.in. na przygotowywaniu posiik6w w Lubominie tak2e dla Wilczkowa i Rogiedli.

Wszelkie dane, na kt6rych opierata sie praca komisji zostaty przekazane przez dyrekcje plac6wek i

2najduja siq w Protokole z sesji wyjazdowej Komisji Kultury O3wiaty i Promocji Gminy.
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